
Zájmena nepřízvučná 

  
Nominativ 

Dativ Akuzativ 

nepřízvuč. přízvuč. nepřízvuč. přízvuč. 

Sg. 

io me a me me me 

tu te a te te te 

lui gli   a lui lo   lui 

Lei Le a Lei La Lei 

lei le  a lei la   la 

Pl. 

noi ci a noi ci noi 

voi vi a voi vi voi 

loro  gli  a loro 
Li     

loro  
Le    

Loro Loro a Loro   Loro 

 

Př. 

Marco mi 
telefona 

Marco 
telefona a 
me 

Marco mi 
saluta 

Marco saluta 
me 

Postavení nepřízučných zájmen 
A) v indikativu 

Marco gli telefona.  Marco non lo saluta. 

         Těsně před slovesným tvarem. 

B) v imperativu 

1) Telefonagli!  Salutatelo! 

   Za imperativem, píše se s ním dohromady. 

2) Gli scriva!   Non lo disturbi! 

   Před imperativem ve zdvořilostní formě, píše se zvlášť. 

C) s infinitivem 

Devo scrivergli. (Gli devo drivere.)  Devo salutarlo.  (Lo devo salutare.) 

                 Za infinitivem, píše se dohromady; s pomocným slovesem (dovere, atd.) i před ním a 

píše se zvlášť. 


